

[Text]

It cannot be done by a stroke of the pen by the minister or any authority.

The Chairman: Mr. Wilson.

Mr. Wilson: Mr. Crosby, in this—

The Chairman: I missed Mr. Schellenberger.

Mr. Wilson:—area of the 25 per cent Crown interest there has been some discussion as to the retroactive nature of that provision as it relates to exploration work that has already been done. Is there any problem from a technical standpoint in making a distinction between the two so that the 25 per cent Crown interest under Bill C-48 would not apply to the exploration work on fields where we can see there will be production coming in at some stage.

• 1020

Mr. D. Crosby: As it stands in Bill C-48, sir.

Mr. Wilson: No, no, I was not asking, as it stands. Can you separate those two? Are there any technical problems in separating the two if Bill C-48 were to be amended along those lines to make a distinction between work that has already been done as opposed to work that would be done in the future?

Mr. D. Crosby: No, I see no great difficulty in that, because we get reports on a continuing basis from industry, certified statements of their expenditures and they are readily verifiable.

Mr. Schellenberger: You were saying it would be difficult to find out on the right-hand side how much is actually being expended in the north by companies, and we had a little chat about that. I think that is an essential figure for this committee because we should have some idea of what kind of a back-in Petro-Canada has the ability to take under this bill. If it is \$2 billion worth of investment by companies that they are backing in I want to know. I have no idea if I do not have those figures. If you have those permits and their expenditures each year, why would it be difficult just to add up those columns and provide us with that figure?

Mr. D. Crosby: In fact, I can give you a figure right now, if what you want is a total figure. The total figure for the expenditure in the frontier region for drilling and other exploration work so far is about \$4.5 billion to \$5 billion. I thought what you wanted was a list of individual companies with the amount of money that they had expended as individual companies, which is very difficult inasmuch as many of these groups involve several companies with considerably varied interests so that would require a great deal of mathematics and sorting out.

Mr. Schellenberger: Could you not give us—

Mr. Wilson: That includes offshore Newfoundland too?

Mr. D. Crosby: Yes, the total frontier region.

[Translation]

une autorité quelconque ne peut le faire d'un simple trait de crayon.

Le président: Monsieur Wilson.

M. Wilson: Monsieur Crosby, en ce qui concerne cette . . .

Le président: J'ai oublié M. Schellenberger.

M. Wilson: . . . zone dont la Couronne possède 25 p. 100 des intérêts, on a parlé de la nature rétroactive de cette disposition dans la mesure où elle porte sur les travaux de prospection déjà entrepris. Est-il techniquement difficile d'établir une distinction entre les deux de sorte que les 25 p. 100 détenus par la Couronne aux termes du Bill C-48 ne puissent pas s'appliquer aux travaux de prospection effectués dans des zones dont on peut voir qu'elles entreront en production à un moment donné.

M. D. Crosby: Tel que le Bill C-48 est rédigé?

M. Wilson: Non, ce n'est pas ce que je veux dire. Peut-on séparer les deux choses? Est-il techniquement difficile de modifier le Bill C-48 pour établir une distinction entre les travaux déjà effectués par opposition à ceux qui le seront?

M. D. Crosby: Je n'y vois pas de grandes difficultés dans la mesure où l'industrie nous communique sans cesse des bilans certifiés de leurs dépenses, bilans facilement vérifiables.

M. Schellenberger: Vous avez dit qu'il serait difficile de trouver du côté droit la somme effectivement dépensée par les sociétés dans le Nord, et nous avons eu une petite discussion à ce propos. Je crois que c'est un chiffre essentiel à connaître si nous voulons avoir une idée de ce que Petro-Canada peut appuyer en vertu de ce projet de loi. Je veux savoir, par exemple, si les investissements des sociétés qu'elle appuie sont de l'ordre de 2 milliards de dollars. Sans ces chiffres, il m'est impossible de m'en faire une idée. Si vous avez le nom des titulaires de permis et leurs dépenses annuelles respectives, est-ce si difficile d'additionner ces colonnes et de nous fournir ce chiffre?

M. D. Crosby: En fait, je peux vous donner un chiffre sur le champ, si c'est un total que vous voulez. Le total des dépenses consacrées au forage et à la prospection dans la région pionnière se situe jusqu'à présent entre 4.5 et 5 milliards de dollars. Je croyais que vous vouliez la liste de toutes les sociétés avec le montant de leurs dépenses respectives, ce qui est très difficile dans la mesure où ces groupes comprennent souvent plusieurs sociétés dont les intérêts sont extrêmement diversifiés; cela exigerait donc énormément de calculs et un énorme travail de tri.

M. Schellenberger: Ne pourriez-vous pas nous donner . . .

M. Wilson: Cela comprend également les activités entreprises au large de Terre-Neuve?

M. D. Crosby: Oui, toutes les régions pionnières.